



九龍城區議會
交通及運輸委員會
李軒朗主席

李主席：

Stamford American School 致力紓緩區內交通壓力的措施

Stamford American School 作為窩山一份子，一直與地區居民和議員，以及政府相關部門保持聯絡，關心社區。一直以來學校致力採取不同措施，盡力紓緩區內交通壓力，當中包括：

1. 將上課時間提早至 7:45 am – 2:45 pm
將全校上下課時間提早，以避開鄰近余振強紀念中學及培正中小學的上下課時間，使學生在不同時段上下課，減輕該時段區內交通負荷。
2. 發放少量停車許可證（白咭）
每學期只發放 28 張「白咭」，減少於上課時段接送學生的車輛流量，亦特別分開白咭車輛接送時段與校巴接送時段，避免與校巴同時到校，增添交通壓力。
3. 安排教職員於上下課時間在校門協助維持交通秩序
教職員除了照顧學生安全地進出校園，同時協助疏導學校門外交通，提醒及勸喻沒有白咭的車輛避免停泊校門外，並建議他們採用其他交通方式返校。
4. 向家長和學童推廣校巴服務
我們透過聆聽各方意見，致力改善校巴整體服務，如改善校巴路線及收費、時間表、繳費及登記流程等，我們亦嘗試提供各式各樣的誘因，吸引更多家長使用校巴服務。
5. 提供校巴接送鼓勵家長和學童乘搭公共交通工具
聆聽過家長意見後，我們於 2019 年 8 月起，提供一條由校方資助校巴路線連接何文田及油麻地地鐵站，減少私家車輛接送的需要。
6. 持續推廣道路安全及良好駕駛態度
透過學校通訊、海報、影片、課堂活動等，提醒師生及家長以身作則，遵守道路交通條例，安全駕駛，不胡亂泊車，照顧社區安全。
7. 課後活動



安排課後活動於不同時段完結，避免大批同學於 2:45 pm 同時離校，有效紓緩下課時道路擠塞的情況。唯鑑於疫情，我們暫時未能恢復課後活動。

最新安排：2020 年 11 月 5 日起下課安排

受疫情以及復課後的特殊安排影響，我們明白社區面對沉重交通壓力，因應我們獲當局批准於 2020 年 11 月 5 日起恢復全日上課，情況已經有所改善。

現時下課安排如下：

2:40 pm – 3:00 pm	校巴分四批離開
2:45 pm – 2:55 pm	有自行離校許可的中學生離開
2:55 pm - 3:15 pm	家長接送

我們樂意在 11 月 12 日的委員會上解答各位委員的疑問。

Karrie Dietz
Head of School
Stamford American School

2020 年 11 月 5 日

November 5, 2020

Mr. LEE Hin-long
Chairman, Traffic and Transport Committee
Kowloon City District Council

Dear Chairman Lee,

Stamford American School's initiatives to relieve the traffic pressure in the district

As a member in the Waterloo Hill, Stamford American School care for the need of the community, and always keep the communication with the neighborhoods, District Councilor, and the relevant government departments open. We have been carrying out various measures to relieve traffic in the district, and hereby we present a summary of the ongoing initiatives.

1. School hours of 7:45 am – 2:45 pm
Our opening and closing times were adjusted to an earlier time, so as not to coincide with the school day at Yu Chun Keung Memorial College and Pui Ching Primary school.
2. Limited number of drop-off permit (White Card)
A total of 28 white cards only were issued per semester. This reduces the number of parents who are given permission to drive their children to school in the morning. The drop-off period of the white card holders is separated from that of school buses, to avoid too much traffic in the same period.
3. Deployment of staff to facilitate arrival and dismissal
Staff members work together during peaks times to assist students safely and efficiently in and out of school, to ensure cars do not park and facilitate arrival/dismissal logistics.
4. Promotion of school bus service
We achieve this by constantly improving our school bus service and experience, including but not limited to the routes and fees, bus schedule, payment and registration process, and various kinds of incentives, based on the feedback from parents and students.
5. Promotion of the use of public transport
Based on parent feedback, since August 2019, we have offered a subsidized school bus route connecting school to Ho Man Tin and Yau Ma Tei MTR stations, to reduce the needs of private car pick-up.
6. Ongoing education of road safety and good driving behavior
We constantly educate our community about being a considerate neighbor or driver, this education takes the form of newsletter, poster, video and class activity.
7. After-school co-curricular activities
With a group of students staying back at school for after-school activities, traffic condition at the 2:45 pm peak time is improved. However, due to COVID restrictions, we cannot offer after-school co-curricular activities on-campus at the moment.



Dismissal Arrangement Starting November 5, 2020

The pandemic and special arrangement after resumption of face-to-face classes brought heavy traffic pressure to the district. Stamford resumes full-day operation starting Thursday, November 5, 2020. We have revised our dismissal arrangement as such to best manage our traffic moving forward:

2:40 pm – 3:00 pm	School busses depart in 4 Waves
2:45 pm – 2:55 pm	Secondary students with walk-home permit depart
2:55 pm - 3:15 pm	Parent/Guardian pick-up

We will be happy to address any questions about our plan at the District Council meeting on November 12, 2020.

Thank you for your kind attention.

Kind regards,

Karrie Dietz
Head of School
Stamford American School Hong Kong